

國立中山大學社會科學院學生發表期刊論文獎勵要點

Guidelines on Student Journal Publication Awards in the College of Social Sciences

95.11.09 本院 95 學年度第 2 次院務會議通過
98.09.23 本院 98 學年度第 1 次院務會議修訂通過
99.05.05 本院 98 學年度第 4 次院務會議修訂通過
101.03.27 本院 100 學年度第 4 次院務會議修訂通過
102.05.08 本院 101 學年度第 3 次院務會議修訂通過
102.11.21 本院 102 學年度第 1 次院務會議修訂通過
105.12.13 本院 105 學年度第 1 次院務會議修訂通過
110.05.19 本院 109 學年度第 5 次院務會議修訂通過
111.05.25 本院 110 學年度第 6 次院務會議修訂通過
114.05.21 本院 113 學年度第 5 次院務會議修訂通過
Approved at the 5th College Council meeting on May 21, 2025

一、目的：為獎勵社會科學院（以下簡稱本院）各系所學生及畢業生（畢業二年內）發表期刊論文，以提升本院之學術研究績效，特設置本要點。

I. These guidelines are formulated to encourage the publication of journal papers by students and graduates (within two years of graduation) of individual departments, institutes, and degree programs of the College of Social Sciences (hereinafter referred to as “the College”), thereby enhancing the academic research performance of the College.

二、獎勵項目與金額：

II. Award Categories and Amounts:

(一) 論文須以本校名義發表。

(1) Papers shall be published with the University as the affiliation.

(二) 刊登 SSCI 期刊論文在其領域（JCR 分類）中 Impact factor 為 Q1 等級與 AHCI 期刊論文，每篇獎勵 2 萬元；SSCI 其排名等級為 Q2 至 Q4 者與 SCI 期刊論文每篇獎勵 7 仟 5 百元。

(2) The award of TWD 20,000 shall be granted for papers published in SSCI journals with the Impact Factor (IF) ranking at Q1 in their respective fields (JCR categories) or in AHCI journals; the award of TWD 7,500 shall be granted for those published in SSCI journals with IF ranking between Q2 and Q4 or in SCI journals.

(三) 刊登於第一級 TSSCI 期刊論文，每篇獎勵 8 仟元；其他等級 TSSCI 期刊論文，每篇獎勵 5 仟元。

(3) The awards of TWD 8,000 and TWD 5,000 shall be granted for papers published in tier-one TSSCI journals and in other tiers of TSSCI journals, respectively.

(四) n 人合著論文：以 $2/n+1$ 乘以該篇獎勵金額（採四捨五入至百元計）；且合著者同時提出申請案，獎勵金額仍以本點第(二)款至(三)款所列金額為上限。

- (4) Papers with co-authorship: The award amount shall be multiplied by $2/(n+1)$, where “n” is the number of authors, and rounded to the nearest hundred. If other authors also apply, the total award amount shall be capped at the amount stipulated in Subparagraph 2 or 3 of this Article.

三、經費來源及核銷方式：由社會科學院高階公共政策碩士學程在職專班（EMPP）學術基金或本院其他經費項下勻支，經核定後造冊核發。

III. Funding and Award Disbursement: Funding shall be sourced from the academic fund of the Executive Master’s Program in Public Policy (EMPP) or other budgets of the College. Upon approval from the College, the awards shall be disbursed according to the list of awardees.

四、申請時請檢附下列文件，經系所主管核章後向本院提出：

IV. The following documents of applicants shall be submitted to the College, with approval from the chairs of individual departments, institutes, or degree programs:

(一)申請表

(1) an application form

(二)已刊登之論文全文影本或期刊登錄接受函

(2) a copy of the full published paper or the journal acceptance letter

(三)排名證明文件

(3) proof of the journal ranking

五、審查方式：申請案採隨到隨審，經系所主管初審、院長複審後核定。每年5月再彙整送本院學術審查委員會備查。

V. Review Procedure: Applications shall be reviewed on a rolling basis initially by the chair of the department, institute, or degree program and then by the College dean. Upon approval, the applications shall be compiled and submitted each year in May to the College Academic Review Committee for reference.

六、本要點經院務會議通過後實施，修正時亦同。

VI. These guidelines are approved by the College Council before implementation. Amendments to these guidelines shall follow the same procedure.